



# 四川轻化工大学2023年留学生招生宣传

## International Student Admission of Sichuan University of Science and Engineering





## 学校位置/Location

四川轻化工大学 ( SUSE ) 坐落于中国西南部的四川省自贡市和宜宾市，交通便利，通过飞机、高铁、火车、大巴等多种交通方式可到达全国各大城市。

Sichuan University of Science and Engineering (SUSE) is located in Zigong and Yibin cities of Sichuan Province, the southwestern of China, which can reach major cities of China by airlines, high-speed trains, railways and buses.



# 四川特色/Characteristics



四川-熊猫故乡  
The Hometown of Pandas - Sichuan



四川名菜-火锅  
Famous Food of Sichuan - Hot Pot



盐业-自贡荣海井  
Salt Industry - Zigong Shenhai Well



宜宾长江之头  
The Origin of Yangtze River in Yibin



自贡灯会  
The Lantern Festival of Zigong



恐龙博物馆  
Dinosaur Museum





# 学校简介/Quick Facts

---

---

- 学校于1965年由原华东化工学院西迁至四川自贡市而建。现有自贡汇东、李白河校区和宜宾校区，占地约300公顷；
- 学校下设23个学院，拥有76个本科专业、7个一级学科硕士点（涵盖34个二级学科）、9个专业学位类别（涵盖18个专业学位领域）；
- Founded by the former Shanghai East China University of Science and Technology in 1965, SUSE currently has three campuses: Huidong and Libaihe campuses in Zigong and Yibin campus, with total acreage over 300 hectares.
- Has 22 colleges that offer both bachelor and master degrees, including 7 master programs covering 34 majors, 9 professional degree covering 18 professional fields, and 76 undergraduate programs.



# 学校简介/Quick Facts

---

- 学校现有教职工2322人，其中，专任教师1763人，教授、副教授占比近40%，拥有博士、硕士学位教师占比80%以上；
  - 学校现有全日制在校本科生、研究生及留学生等4.2万人；
  - 学校图书馆馆藏纸质文献290余万册，中外文献电子资源500余万册。
- 
- Has 2,322 faculty members, including 1,763 full-time teachers. 40% of them are professors or associate professors, and more than 80% of them has PhD or master's degree.
  - Has over 42,000 undergraduates, graduates and international students in total enrollment;
  - The library holds a collection of more than 2.9 million pieces of paper documents, and more than 5 million electronic resources in Chinese and other foreign languages.



## 安全、舒适、 方便的校园环境

四川轻化工大学校园环境优美，出行方便快捷；  
校区周边配备有公园、健身中心及医院等；  
校区内配备有现代化的教学楼、实验室、图书馆、运动场馆等；  
为了让学生更加方便愉快地学习，在周末，教室及图书馆依然开放。

## Safe, Supportive and Enabling Environment

Stylish modern campuses and convenient location for transportation.  
Surrounded by parks, gyms and hospitals.  
Lecture hall with state-of-art facilities, laboratories, libraries, athletic fields and many more.  
Classrooms and libraries open on weekends and nights to support student learning.



# Yibin Campus







# Zigong Campus(Huidong)







# Zigong Campus(Libaihe)





# 关于费用/ Expenses at SUSE

---

## 学费/Tuition

硕士生：8000元人民币/年

本科生：4500元人民币/年

语言生：4500元人民币/年，2500元人民币/半年，500元人民币/周  
(学习时间少于3个月的短期语言生)

Master Degree Program: 8000 RMB/year

Bachelor Degree Program: 4500 RMB/year

Language Program: 4500 RMB/year, 2500 RMB/half year, 500 RMB/week  
(short-term study less than 3 months)





## 住宿情况及费用/Accommodation

独立的留学生公寓楼；

寝室配备热水、空调、卫生间、家具及网络接口；公寓楼内提供洗衣机；

长期：

宜宾校区：单人间——4000元人民币/年，双人间——3200元人民币 /年；

自贡校区：双人间——2400元人民币/年；四人间——1200元人民币 /年；

短期（少于3个月）：单人间——400元人民币 /周；

•Stand-alone dormitory building for International students.

•Furnished dorm with hot water, air-conditioning, private bathroom, internet access and public washing machines.

•Long-term stay:

Yinbin Campus: 4000 RMB/year for single occupancy, 3200 RMB/year for double occupancy.

Campuses in Zigong: 2400 RMB/year for double occupancy,1200 RMB/year for four occupancy.

•Short-term study (less than 3 months): 400 RMB/week for single occupancy.

# Accommodation of Yibin Campus





# Accommodation of Ziong Campus



## 餐厅情况及费用/Food

各校区均有学生食堂（包括穆斯林餐厅）；  
大致花费: 600-1200 元人民币/月

There are numerous students' cafeterias and food courts  
(including Muslim style) on each campus.  
Food cost: 600-1200 RMB/month







## 保险/ Insurance

800元人民币/年 (必买),此为中国平安养老保险股份有限公司提供的来华人员综合医疗保险, 主要包含以下保险责任:

- ▶ 身故保险责任
- ▶ 意外伤残保险责任
- ▶ 意外医疗保险责任
- ▶ 门急诊医疗保险责任
- ▶ 住院医疗保险责任
- ▶ 注: 以上信息仅供参考, 完整保险计划及责任细则详见 <http://m.lxbx.net/article/baoxian-61.html>

800RMB/year (mandatory). This Comprehensive Medical Insurance & Protection Scheme for Foreigners Staying in China is provided by Ping An Annuity Insurance Co., Ltd. The following liabilities are concluded:

- ▶ Death insurance;
- ▶ Accidental disability insurance;
- ▶ Accidental medical insurance;
- ▶ Outpatient and emergency medical insurance;
- ▶ Hospitalization and medical insurance;
- ▶ Notice: This is for your information, check the website for the detailed content and liabilities.



## 居留签证费用/Residence Permit Visa Fee

400 元人民币/年  
400 RMB/year

## 教科书费用/Books Cost

每个专业都有不同的教材需求，大致500元人民币一年。

The price is estimated as 500 RMB/year while the actual expense depends on the specific requirements of different majors.